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Sprawozdanie 
burmistrza

cd. na str. 5

OBRADY KOMITETUOBRADY KOMITETU

22 sierpnia w siedzibie Fundacji Zakłady 
Kórnickie spotkali się członkowie Spo-
łecznego Komitetu Budowy Pomnika hr. 
Władysława Zamoyskiego w Kórniku. 
Omówiono przygotowania do ceremonii 
odsłonięcia monumentu, która odbędzie 
się 3 października. Miasto i Gminę Kórnik 
reprezentował burmistrz Przemysław 
Pacholski.

KONCERT JUBILEUSZOWYKONCERT JUBILEUSZOWY

23 sierpnia odbył się koncert jubileuszowy 
chóru Castellum Cantans. Gwiazdą wyda-
rzenia był pianista Waldemar Malicki. Po 
koncercie członkowie i przyjaciele zespołu 
spotkali się w Domu Integracji Międzypo-
koleniowej. 

DOŻYNKIDOŻYNKI

24 sierpnia w Radzewie odbyły się gminne 
Dożynki 2024. Po mszy św., części obrzę-
dowej i oficjalnej wystąpiły zespoły Power 
Play i The Medley oraz Izabela Trojanow-
ska. Odbył się turniej wsi i rozstrzygnięto 
konkurs na najładniejszy wieniec dożyn-
kowy. Więcej na str. 7.

ROZMOWY Z AQUANETEMROZMOWY Z AQUANETEM

27 sierpnia wiceburmistrz Bronisław 
Dominiak i kierownik Wydziału Inwestycji 
Joanna Grzybowska spotkali się z przed-
stawicielami spółki Aquanet i rozmawiali 
na temat bieżących działań planistycznych 
i realizacji inwestycji wodnokanalizacyj-
nych na terenie naszej gminy.

cd. na str. 4

◊ red.
SPOTKANIE Z PRZEDSTAWICIELAMI BGKSPOTKANIE Z PRZEDSTAWICIELAMI BGK

Także 27 sierpnia wiceburmistrz Bronisław 
Dominiak, skarbnik Katarzyna Szamałek 
oraz kierownik Wydziału Funduszy Po-
zabudżetowych i Zamówień Publicznych 
Anna Biernacka spotkali się z przedstawi-
cielami Banku Gospodarstwa Krajowego. 
Rozmawiano na temat możliwości pozy-
skania środków finansowych na zadania 
inwestycyjne w ramach Krajowego Pro-
gramu Odbudowy.

PLANY ROZBUDOWY GARAŻUPLANY ROZBUDOWY GARAŻU

29 sierpnia wiceburmistrz Sebastian Wla-
zły spotkał się z prezesem Waldemarem 
Jankowiakiem z OSP Szczytniki. Omawiano 
plany rozbudowy garażu. Ogłoszenie po-
stępowania przetargowego, a następnie 
rozpoczęcie realizacji zadania przewidzia-
ne są na 2025 rok.

ROZBUDOWA TRYBUN W KAMIONKACHROZBUDOWA TRYBUN W KAMIONKACH

Tego samego dnia burmistrz Przemysław 
Pacholski oraz wiceburmistrz Sebastian 
Wlazły rozmawiali z przedstawicielami 
Zarządu Avii Kamionki Krzysztofem Pan-
cewiczem i Maciejem Zeganem m.in. 

na temat rozbudowy trybun. Wydano 
już w tej sprawie decyzję inwestycji celu 
publicznego. 

W SPRAWIE DOSTARCZANIA WODY...W SPRAWIE DOSTARCZANIA WODY...

Również 29 sierpnia wiceburmistrz Broni-
sław Dominiak wraz z kierownik Wydziału 
Inwestycji Joanną Grzybowską i kierownik 
Anną Borowiak z Wydziału Eksploatacji 

Infrastruktury Technicznej spotkali się 
z prezesem spółki Wodkom Robertem 
Przybyszem w sprawie dostarczania wody 
dla południowej części gminy. 

85. ROCZNICA85. ROCZNICA

1 września po okolicznościowej mszy św. 
odbyła się pod ratuszem uroczystość 
patriotyczna upamiętniająca 85. rocznicę 
wybuchu II wojny światowej. Liczne dele-
gacje złożyły wiązanki kwiatów pod tablicą 
upamiętniającą rozstrzelanych w 1939 
roku bohaterów. 

NOWY ROK SZKOLNYNOWY ROK SZKOLNY

2 września w szkołach rozpoczął się rok 
szkolny. Przedstawiciele Urzędu Miasta 
i Gminy oraz radni uczestniczyli w akade-
miach z tej okazji. 

STATYSTYKI DOTYCZĄCE STATYSTYKI DOTYCZĄCE 
SEGREGACJI ODPADÓWSEGREGACJI ODPADÓW

2 września wiceburmistrz Sebastian Wla-
zły wraz z zastępcą kierownika Wydziału 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi Kry-
stianem Kazyaką spotkali się z Prezesem 
Zarządu Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej w Śremie Sp. z o.o. Paw-
łem Wojną, firmy, która realizuje odbiór 
i transport odpadów z naszych posesji. 
Omówiono statystyki związane z segre-
gacją różnych frakcji odpadów w okresie 
ostatnich trzech lat.



Podczas ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik, nagrodzono wybitnych uczniów 
kończących naukę w szkołach podstawowych na terenie Miasta i Gminy Kórnik w roku 
szkolnym 2023/ 2024. Wyróżniania otrzymali:
 Hanna Matuk, Szkoła Podstawowa nr 1 w Kórniku, 550 punktów,
 Oliwia Andrzejewska, Szkoła Podstawowa w Kamionkach, 320 punktów,
 Aleksandra Zofia Gettler, Szkoła Podstawowa nr 1 w Kórniku, 230 punktów,
 Aleksander Maciej Micewski, Szkoła Podstawowa nr 1 w Kórniku, 200 punktów,
 Zofia Augustyniak, Szkoła Podstawowa nr 2 w Kórniku, 175 punktów,
 Jacek Piątyszek, Szkoła Podstawowa w Kamionkach, 175 punktów,
 Michał Grek, Szkoła Podstawowa w Szczodrzykowie, 150 punktów,
 Natasza Borowska, Szkoła Podstawowa w Kamionkach, 120 punktów,
 Rafał Gryczyński, Szkoła Podstawowa w Szczodrzykowie, 115 punktów.

Gratulujemy uczniom oraz ich rodzicom!

W Kromolicach powstała nowa świetlica wiejska. Inwestycję wykonano w miejscu istnieją-
cego wcześniej budynku handlowego. Nowy obiekt posiada 89,03m² powierzchni użytko-
wej, 267,00m³ kubatury, a w środku znajdują się: sala świetlicy, zaplecze kuchenne, aneks 
szatniowy, zaplecze sanitarne (WC damskie i męskie) oraz pomieszczenie porządkowe.
Budowę powierzono firmie Bud-An z Kalisza, a koszt inwestycji to 1394536,05 zł. 
30 sierpnia uroczyście otwarto i poświęcono nową świetlicę.

W ostatnim czasie rozstrzygnięto kolejne 
przetargi. Na tej podstawie realizowane 
będą inwestycje:

 Budowa oświetlenia na terenie Miasta 
i Gminy Kórnik:
- część 1 – Budowa oświetlenia na działkach 
nr ewid.: 69 i 59 w miejscowości Robakowo, 
koszt 119.242,82 zł, wykonawca P.P.U.H. 
Eltrans z Gniezna,
- część 2 – Budowa oświetlenia przy ulicy 
Topolowej w miejscowości Mościenica, 
koszt 111.303,68 zł, wykonawca P.P.U.H. 
Eltrans z Gniezna,
część 3 – Budowa oświetlenia przy ulicy 
Jesiennej w miejscowości Mościenica, koszt, 
wykonawca Zakład Elektroinstalacyjny Bog-
dan Wojciechowski ze Środy Wlkp. 
Termin realizacji wszystkich części zadania: 
grudzień 2024 r.

 Budowa oświetlenia na terenie Miasta 
i Gminy Kórnik:
- część 1 – Budowa oświetlenia przy ulicy 
Zielona Dolina i ulicy Zielona Polana w miej-
scowości Borówiec, koszt 111.718,61 zł,
- część 2 – Budowa oświetlenia przy ulicy 
Słowikowej w miejscowości Borówiec, koszt 
45.037,75 zł.
Wykonawcą obu części będzie Zakład Elek-
troinstalacyjny Bogdan Wojciechowski ze 
Środy Wlkp., a zadanie ma być wykonane 
do grudnia br.

 Zakup, dostawa, montaż mebli i sprzętu 
do jednostek organizacyjnych Urzędu 
Miasta i Gminy Kórnik, koszt 181.642,71 
zł. Zadanie do połowy września br. wykonać 
ma Bydgosta Sp. z o. o.

 Budowa oświetlenia na terenie Miasta 
i Gminy Kórnik:
- część 1 – Budowa oświetlenia ulicy Owo-
cowej w miejscowości  Radzewo, koszt 
18.299,67 zł,
- część 2 – Budowa oświetlenia ulicy  Zbożo-
wej, Pszenicznej i Słonecznejw miejscowości 
Radzewo, koszt 144.516,53 zł. Obie części 
do połowy grudnia br. wykonać ma P.P.U.H. 
Eltrans z Gniezna.

 Budowa oświetlenia przy ulicy Świer-
kowej w miejscowości Czmoń, koszt 
64.602,93 zł. Zadanie do grudnia br. wyko-
nać ma P.P.U.H. Eltrans z Gniezna.

Przetargi

◊  Opr. ŁG

Nowa świetlica w Kromolicach

◊  red.

TRZY AKTY NOTARIALNETRZY AKTY NOTARIALNE

3 września w obecności pracownika Wydzia-
łu Gospodarki Nieruchomościami Agnieszki 
Blejwas, wiceburmistrz Sebastian Wlazy 
podpisał cztery akty notarialne w sprawie 
ustanowienia służebności przesyłu dla 
m.in. infrastruktury technicznej położonej 
w miejscowościach Biernatki, Kórnik oraz 
Kórnik obręb Bnin.

cd. ze str. 3

nr 15/2024 6 września 2024 r.4 5

V sesja rady Miasta i Gminy Kórnik bieżącej 
kadencji odbyła się 28 sierpnia w sali OSP 
w Kórniku. Podczas pierwszej części obrad 
wręczono nagrody dla wybitnych uczniów, 
którzy zakończyli naukę w szkołach podsta-
wowych na terenie Miasta i Gminy Kórnik 
w roku szkolnym 2023/2024. Radni i bur-
mistrz podziękowali także byłym sołtysom, 
którzy niedawno zakończyli swoja pracę na 
tym stanowisku. Przekazano też na ręce 
sołtys Radzewa Malwiny Bartkowiak podzię-
kowania związane z organizacja Dożynek 
Gminnych 2024. 
Przewodnicząca RMiG Anna Maria Andrze-
jewska poinformowała, że otrzymała pismo 
informujące o powstaniu klubu radnych 
pod nazwą „Kórnickie Forum Obywatelskie”. 
W skład klubu weszli: Marta Kowalczyk, Do-
rota Łuczak, Magdalena Pawlaczyk, Helena 
Świdurska (sekretarz klubu), Krzysztof Ba-
joński, Maciej Brylewski (wiceprzewodniczą-
cy klubu), Wojciech Fieduk, Robert Maliński 
(przewodniczący klubu) i Sebastian Stein.
Poza comiesięcznymi sprawozdaniami radni 
wysłuchali sprawozdania Agnieszki Mieloch 
– dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Kórniku.
W części roboczej zatwierdzono zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
i Gminy Kórnik na lata 2024-2037, oraz 
zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy 
Kórnik na 2024 rok. Ustalono zasady przy-
znawania, wysokość diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowej dla przewodniczących 
organów wykonawczych jednostek pomoc-
niczych – sołtysów.
Za wykonywanie przez sołtysów czynności 
związanych z realizacją statutowych zadań 
jednostek pomocniczych gminy ustalono 
dietę w wysokości: 1.000,00 zł miesięcznie.
Zgłoszono sołectwo Błażejewko do progra-
mu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.
Zmieniono uchwałę Nr XXX/343/2013 Rady 
Miejskiej w Kórniku z dnia 30 stycznia 2013 
roku w sprawie ustalenia wysokości opłat 
adiacenckich - § 2 uchwały otrzymał brzmie-
nie: „§ 2. Ustala się stawkę opłaty adia-
cenckiej w wysokości 1 % różnicy między 
wartością jaką nieruchomość miała przed 
wybudowaniem urządzeń infrastruktury 
technicznej, a wartością nieruchomości po 
ich wybudowaniu.”
Zmieniono też uchwałę w sprawie udzie-
lenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu w celu zwiększenie ilości 
połączeń kolejowych i dofinansowania Po-
znańskiej Kolei Metropolitarnej.
Sprostowano omyłkę pisarską (pomylony 
numer uchwały) w uchwale w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Poznańskiemu.
Wyrażono zgodę na przyjęcie od Skarbu 
Państwa nieruchomości położonej w Da-
chowie.
Udzielono zgody na nieodpłatne obciążenie 

nieruchomości służebnością drogi koniecz-
nej nieruchomości gruntowej położonej 
w obrębie Robakowo oraz na odstąpienie 
od obowiązku przetargowego i zawarcie 

umowy sprzedaży nieruchomości położo-
nych w Gądkach.
Wyrażono wolę przejęcia od Powiatu Po-
znańskiego niektórych zadań publicznego 
zarządzania drogami powiatowymi, co 
pozwoli na wprowadzenie zmiany stałej 
organizacji ruchu na drodze powiatowej 
nr DP 2473P w zakresie ustawienia tablic 
z radarowym wyświetlaczem prędkości na 
ulicy Błażejewskiej w obrębie Bnin.
Wskazano wstępnie miejsca lokalizacji no-
wych przystanków komunikacyjnych w cią-
gu drogi gminnej nr 332010P ulicy Klonowej 
w rejonie skrzyżowania z dz. nr ewid. 105/6 
w Dachowie. 

Sesja RMiG

◊  ŁG

Przyjęto program opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdom-
ności zwierząt na terenie Miasta i Gminy 
Kórnik w 2024 roku.

Radni wystosowali 20 interpelacji, jedno za-
pytanie i 8 wniosków. Przedstawiono odpo-
wiedzi na 11 interpelacji z poprzednich sesji. 

Szczegóły sprawozdań i uchwał oraz re-
transmisję można znaleźć na stronie  
kornik.esesja.pl

◊  ŁG



Projekty duże 
1. Modernizacja terenów rekreacyjnych w Kamionkach - 300 000,00 zł.
2. A w Szczytnikach bezpiecznie - poprawa bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych 
w Szczytnikach - 50 000,00 zł.
3. Integrujemy się w Pierzchnie pod Wiatą ogniskową - 300 000,00 zł.
4. Zakończenie lata w Robakowie - 60 000,00 zł.
5. Park kieszonkowy w Szczytnikach – zielone miejsce integracji - 600 000,00 zł.
6. Kurki Kórnickie - Rzeźby/Figurki - w poszukiwaniu przygody! Atrakcja dla małych 
i dużych - 250 000,00 zł.
7. Wzrost bezpieczeństwa mieszkańców poprzez zakup quada wraz z samochodem 
transportowym 4x4 typu pickup i przyczepą dla jednostki OSP Kórnik - 600 000,00 zł.
8. Kamionki Szkoła - remont nawierzchni i modernizacja szkolnych boisk z dostępem 
dla mieszkańców - 600 000,00 zł.
9. Tablica wyników dla KS Avia - 50 000,00 zł.
10. Aktywny Fyrtel Dachowa - 600 000,00 zł.
11. Przystań w Borówcu! Ogród odpoczynku na spacerze i rowerze - 600 000,00 zł.
12. „Naukowy Plac Zabaw”- Doposażenie terenu rekreacyjnego przy ul. Rybackiej 
w Błażejewie - 250 000,00 zł.
13. Park kieszonkowy w Bninie wraz z infrastrukturą towarzyszącą: placem zabaw, 
siłownią plenerową - 600 000,00 zł.
14. Rozświetlone Szczytniki - budowa oświetlenia drogowego - 600 000,00 zł.
15. Urocze miejsce integracji na Łagodnej w Czmoniu - 400 000,00 zł.

Projekty małe
16. Jeździmy bezpiecznie – dwa eventy rowerowe na terenie gminy Kórnik - 29 000,00 zł.
17. Kolorowe Wakacje - wakacyjne warsztaty kreatywne dla dzieci - 24 000,00 zł.
18. Łap karasia, kino letnie, rodzinna atrakcja strażacka - trzy wydarzenia w Robako-
wie-Wsi - 40 000,00 zł.
19. Obozy survivalowe dla dzieci i młodzieży - 40 000,00 zł.
20. Projekt Outfit - wakacyjna akademia kreatywnego przerabiania ubrań dla mło-
dzieży - 40 000,00 zł.
21. Festiwal Pyry - 40 000,00 zł.
22. Rowerem do szkoły i pracy! - 40 000,00 zł.
23. Łap strzałę w Czmoniu - 40 000,00 zł.
24. III Bieg dla Autyzmu - Biegniemy i Wiemy - 40 000,00 zł.

BOGK 2025

Można już głosować w konsultacjach społecznych Budżet obywatelski 2025. Do fazy gło-
sowania zakwalifikowało się 15 dużych i 9 małych projektów. Do rozdysponowania jest 1 
200  000 zł w budecie na 2025 rok.

Przypominamy, że głosowanie odbywa się wyłącznie drogą elektroniczną stronie 
kornik.konsultacjejst.pl/budzet-obywatelski, 

a także poprzez aplikację M-Mieszkaniec  i trwa do 6 października 2024 r.
 
Głosować mogą mieszkańcy gminy Kórnik – każdy bez względu na wiek. Osoby niepełno-
letnie potrzebują zgody rodzica lub opiekuna. 
Głosować można na jeden duży i jeden mały projekt. 

Budżet obywatelski - głosuj!

Rada Seniorów 
informuje

 

RADA SENIORÓW
MIASTA I GMINY
KÓRNIK

 
SERDECZNIE ZAPRASZA

SENIORÓW 
NA III OGNISKO Z OKAZJI 

POŻEGNANIA LATA
16 WRZEŚNIA 2024 r. (poniedziałek), godz. 16:00

KÓRNIK „OAZA” BŁONIE

Chęć uczestnictwa prosimy zgłaszać 
pod nr tel. 694 128 142 do dnia 08.09.2024 r.

Aktywny 
rodzic

Rządowy program rusza 1 października!

ZUS informuje, że od 1 października 2024 r. 
wchodzą w życie przepisy regulujące pakiet 
świadczeń programu Aktywny Rodzic dla 
rodziców dzieci do lat 3.
Program Aktywny Rodzic ma ułatwić ro-
dzicom i opiekunom pogodzenie zadań 
związanych z rodzicielstwem i aktywizacją 
zawodową.
Z programu można otrzymać następujące 
świadczenia:
• świadczenie aktywni rodzice w pracy – 
nowe,
• świadczenie aktywnie w żłobku – zastępuje 
dofinansowanie do żłobka,
• świadczenie aktywnie w domu – zastępuje 
rodzinny kapitał opiekuńczy.
 
Więcej informacji na temat programu 
Aktywny Rodzic znajduje się na stronie 
https://www.zus.pl/aktywnyrodzic lub stro-
nach rządowych https://www.gov.pl/web/
rodzina/pytania-i-odpowiedzi---program-
-aktywny-rodzic 

W razie pytań i wątpliwości można kontak-
tować się z Centrum Kontaktu Klientów ZUS 
pod nr tel. 22 560 16 00 lub bezpośrednio 
w placówce ZUS.

Informacje na temat programu Aktywny 
Rodzic można uzyskać w Internecie:
• poprzez Formularz kontaktowy zapytania 
ogólnego,
• wysłanie pytania na adres: cot@zus.pl,
• po zalogowaniu do PUE/eZUS przez opcję 
„Zadaj pytanie ZUS”.

◊  ZUS

Harmonogram dyżurów radnych Rady 
Seniorów (czwartki, godz. 10:00 - 12:00)  
w Domu Integracji Międzypokoleniowej.

19.09.2024r. Krystyna Antkowiak

17.10.2024r. Barbara Fluder

21.11.2024r. Irena Kaczmarek

19.12.2024r. Marek Kaczmarek

Barwny korowód z orkiestrą na czele roz-
począł obchody Gminnych Dożynek 2024 
w Radzewie. 24 sierpnia wieś powitała gości 
udekorowanymi wjazdami i obejściami. 
Po korowodzie przyszedł czas na mszę św. 
koncelebrowaną. Po liturgii rozpoczęto część 
obrzędową, którą przygotował Zespół Pieśni 
i Tańca Ziemi Kórnickiej Władysie. Tancerze 
solidnie obtańcowali wieńce. Starostowie 
dożynek: Arleta Guźdź i Piotr Rozmiarek 
przekazali burmistrzowi Przemysławowi 
Pacholskiemu chleb upieczony z mąki z te-
gorocznego zboża, który podzielono wśród 
zebranych. 
Po przemówieniach oficjeli rozstrzygnięto 
konkurs na najpiękniejszy wieniec dożynko-
wy.  Wszystkie były piękne więc wyjątkowo 
trudne zadanie miało jury pod przewod-
nictwem ekspertki  Jadwigi Anioły, która 
wcześniej przeprowadziła warsztaty two-
rzenia dożynkowych wieńców. Ostateczna 
klasyfikacja w tym konkursie:
I miejsce KGW „Aktywne Radzewianki” ,
II miejsce KGW Błażejewo,
III miejsce KGW  Skrzynki,
- wyróżnienia -KGW „Prusibabki”,
- wyróżnienie – KGW „Fyrtel” – Dachowa.
W rozegranych jak zwykle z humorem 
i wielkim zaangażowaniem uczestników 
zmaganiach sołectw zanotowano następu-
jącą kolejność:
I miejsce Robakowo,
II miejsce Dachowa,
III miejsce Koninko, 
IV – Radzewo i Konarskie,
V – Czmoń. 
Gwiazdami dożynkowego popołudnia i wie-
czoru były: Kórnicka Orkiestra Dęta, Power 
Play, Izabeli Trojanowskiej oraz zespół The 
Medley. 

Przekazuję serdecznie podziękowania 
całej społeczności Radzewa 
za poświęcony czas i trud 

przygotowań włożony w stworzenie 
pięknych dekoracji, które ubarwiły 

naszą miejscowość podczas 
Dożynek Miasta i Gminy Kórnik. 

Szczególne podziękowania 
dla Rolników za przejazd sprzętem 

rolniczym podczas 
korowodu dożynkowego. 

Podziękowania dla członków 
Rady Sołeckiej, Stowarzyszenia 

„Aktywne Radzewianki” 
oraz dla członków OSP Radzewo 

za wyjątkowe zaangażowanie 
i okazaną pomoc.

Sołtys Radzewa 
Malwina Bartkowiak 

◊  ŁG

Dożynki Miasta i Gminy Kórnik 2024
nr 15/2024 6 września 2024 r.6 7



Odbyła się promocja słuchowiska radio-
wego „Hrabia” w Bukowinie Tatrzańskiej 
(16.08), dzięki pomocy Miasta Kórnik 
i Fundacji Zakłady Kórnickie. Najtrafniejszą 
i najkrótszą recenzję wydali sami słuchacze 
komentarzami: „ Przydałby się nam dziś taki 
Zamoyski”. Wśród zaproszonych gości byli 
przedstawiciele instytucji samorządowych 
i kulturalnych. Słuchowisko w formie świa-
tło-dźwięk, z portretem hr. Zamoyskiego 
w centralnym miejscu, zostało mocno „prze-
żyte” przez odbiorców, wzbudzając refleksję 
i komentarze. Tyle jest dziś do zrobienia,  nie 
możemy zaniechać i zmarnować wysiłków 
Hrabiego - to najczęstsze uwagi. Jak i to, że 
nie posiadali wcześniej tej wiedzy, by doce-
nić i zrozumieć działalność Zamoyskiego.  
Warto więc było przyjechać na Podhale ze 
słuchowiskiem,  zrobiliśmy swoje! Mamy 
nadzieję, że słuchowisko trafi też do szkół 
na Podhalu.   Młody Legion wystąpił w ko-
stiumach dworskich, zdjęciom z gośćmi nie 
było końca (Zamoyski, choć skromny, to 
przecież arystokrata)
Twórcy słuchowiska: Sławomir Bajew 
(scenariusz i reżyseria) oraz Dariusz Tabisz 
(muzyka) mówili o swojej pracy nad słu-
chowiskiem i o hrabim Zamoyskim. Legion 
o pracy z młodzieżą, przybliżającej jej wiedzę 
o działalności naszego Bohatera; o wkła-
dzie Fundacji Zakłady Ķórnickie, Biblioteki 
Kórnickiej PAN oraz Urzędu Miasta i Gminy 
Kórnik w popularyzacji hr. Zamoyskiego. 
Były podziękowania i wymiana upominków, 
podziękowaliśmy dyrektorowi Domu Ludo-
wego za gościnę. Łączy nas hrabia Zamoyski!

Przydałby się nam dziś taki Zamoyski
23 sierpnia na Prowencie odbył się 
koncert jubileuszowy chóru Castellum 
Cantans. Muzycznym gościem wydarze-
nia by znany pianista Wlademar Malicki.
Zespół zaprezentował szereg utworów, 
w większości rozrywkowych. W kilku 
z nich mogliśmy poznać solowe talenty 
członków chóru. Nie zabrakło poważnego 
akcentu i nawiązania do Roku hr. Włady-
sława Zamoyskiego. Prowadzący koncert, 
a za razem chórzysta Sławomir Bajew 
z towarzyszeniem śpiewaków przypomniał 
wiersz, który na cześć Zamoyskiego napisał 
Wincenty Szymborski. 
Mistrz Malicki zaszczyci chórzystów swoim 
akompaniamentem, zagrał kilka  aranżacji 
znanych przebojów z różnych epok i jak 
zwykle z dużą dozą poczucia humoru bawił 
muzyką i komentarzami liczną tego dnia 
publiczność. Do ostatnich utworów obecni 
chórzyści i dyrygent zaprosili na scenę by-
łych śpiewaków zespołu. Nie zabrakło też 
gratulacji i życzeń od burmistrza, fanów 
i chórzystów ze Swarzędza. Po zakończe-
niu koncertu zaproszono na jubileuszowy 
poczęstunek w Domu Integracji Międy-

pokoleniowej, gdzie można było poznać 
historię Castellum Cantans i zobaczyć 
bogate kroniki zespołu.   

Chór „Castellum Cantans” istnieje od 
października 1999 roku. Jego pierwszym 
dyrygentem i współtwórcą największych 
sukcesów był prof. Marek Gandecki, który 
kierował zespołem do 2013 roku. W tym 
czasie zespół wielokrotnie występował 
w kolegiacie kórnickiej na Zamku Kórnickim 
oraz brał udział w konkursach i koncer-
tach w Polsce i za jej granicami (Holandia, 
Niemcy, Czechy, Austria). Śpiewacy zdobył 
I nagrodę na VIII Ogólnopolskim Festiwalu 
Kolęd i Pastorałek w Będzinie w 2002 r., 
Grand Prix VI Ogólnopolskiego Festiwalu 
Pieśni Religijnych „Cantate Deo” w Rzeszo-
wie w 2002 r. oraz II miejsce w kategorii 
chórów mieszanych na XII Myślenickim 
Festiwalu Pieśni Chóralnej, Kolędy i Pa-
storałki „Myślenice 2003”. W 2004 roku 
chór zajął II miejsce na VII Łódzkim Fe-
stiwalu Chóralnym „Cantio Lodziensis”, 
a trzy lata później zdobył Złoty Dyplom na  
II Międzynarodowym Konkursie Chórów 

„Gaude Cantem 2006”, który się odbył 
w Bielsku-Białej. Wielkim wydarzeniem 
było uczestnictwo zespołu, wraz z chórem 
Akademii Ekonomicznej Musica Viva i or-
kiestrą w wykonaniach Messe de Requiem 
op. 48 Gabriela Faure. Jeden z nich nagrano 
na płycie. Zespół przygotował także pyty 
„Czego chcesz od nas Panie” oraz kolędową 
„Ciesz się, wesel Betlejem”. W 2013 roku 
chórem dyrygowała Laura Steler. W la-
tach 2014-2015 zespół prowadził Daniel 
Iwanowski, czego zwieńczeniem był udział 
Castelum Cantans w projekcie „Tryptyk 
rzymski” Piotra Palki.  Od 2015 roku do 
dziś dyrygentem chóru jest Dariusz Tabisz. 
W 2017 roku śpiewacy uczestniczyli wraz 
z 200 osobowym zespołem wokalno-instru-
mentalnym w wykonaniach „Magnificat” 
Johna Ruttera. W kolejnych latach wzięli 
udział projektach „Deesis”, „Tryptyk wigilij-
ny”, „Brzmienie Przebudzenia”. Chór wraz 
z solistami w różnej formie przypomina 
także twórczość kompozytorską hrabianki 
Marii Zamoyskiej.

25 lat Castellum Cantans

◊  ŁG

◊  Anna Łazuka-Witek

Dwór w Koszutach - Muzeum Ziemi Średz-
kiej gości wystawę „W kręgu rodzin” au-
torstwa Marii Romany Gierczyńskiej, która 
wpisuje się w Rok Władysława Zamoyskiego 
prezentując portrety magnatów, dawnych 
właścicieli dóbr kórnickich. 

Wernisaż odbył się 30 września. Licznie 
zebranym gościom autorka opowiedziała 
o swoich inspiracjach. Jak się okazuje był 
to też okazja do świętowania jubileuszu 
urodzin pani Marii. Otwarcie wystawy 
uświetnił występ chóru Castellum Cantans 
pod dyrekcją Dariusza Tabisza. 

O wystawie obszerniej pisaliśmy w poprzed-
nim numerze Kórniczanina. Oglądać można 
ją do 22 grudnia w Dworze w Koszutach. 

„W kręgu rodziny“ w Koszu-

◊  ŁG
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XXI. Europejskie Święto EGS (Europej-
skiej Federacji Historycznych Bractw 
Kurkowych) z udziałem delegacji Kór-
nicko-Bnińskiego Bractwa Kurkowego 
(KBBK) w Mondsee w Austrii, w dniach 
30.08 – 01.09.2024.

Trzydzieści pięć lat temu, w 1989 r. dele-
gacja KBBK jako pierwsza z Polski brała 
udział w Święcie EGS w Valkenburg aan 
de Geul w Holandii. W wyniku tamtego 
spotkania dokonaliśmy reaktywacji Zjed-
noczenia Kurkowych Bractw Kurkowych 
w Polsce. Dnia 4 marca 1990 r. Kurkowe 
Bractwo w Kórniku i jako przedstawiciel 
Polski zostało przyjęte do EGS.
O północy, 29 sierpnia 2024, 22. osobowa 
delegacja KBBK wyruszyła z Kórnika do 
Austrii aby po 1100 km i 15. godzinnej 
podróży dotrzeć do hotelu „Kolpinghaus” 
w Salzburgu. Resztę dnia poświęciliśmy 
na zwiedzanie uroczego starego miasta 
nad rzeką Salzer dumnego z Wolfganga 
Amadeusza Mozarta.

Celem wyjazdu było oddalone o 37 km 
miasteczko Mondsee dokąd  przybyło 
z całej Europy około 45 tysięcy braci kur-
kowych i gości, z 16 państw oraz 300 króli 
kurkowych aby uczestniczyć w turnieju 
o tytuły Królewskie: Młodzieżowego i Se-
nioralnego Króla Europy. 
Dnia 31 sierpnia na strzelnicy wyłoniono 
półfinalistów. W finale zwycięzcami zostali 
Polacy: Młodzieżowym Królem Europy 
został Maksymilian Kuropka z KBS w Po-
niecu. Tytuł Króla Europejskiego zdobył 
Józef Pluta z Raciborskiego Kurkowego 
Bractwa Strzeleckiego. Swoje urzędy będą 
pełnili w latach 2024/27.
Uroczystego nadania królewskich tytułów 
i wręczenia pamiątkowych insygniów 
dokonano podczas uroczystej Mszy Ko-
ronacyjnej celebrowanej przez biskupa 
Reinharda Bella, proboszcza Johanna Hol-
zingera oraz polskich kapelanów bractw 
z Ostrzeszowa, kanonika Jacka Pochanke 
oraz Tucholi, kanonika Ireneusza Kalfa 
w Bazylice Św. Michała w Mondsee. 

Dnia 1 września uczestnicy Święta EGS 
brali udział w paradzie europejskich 
bractw kurkowych. Przy muzyce licznych 
kapel uczestniczyło 398 bractw, dlatego 
przemarsze trwały od 11tej do 16tej. 
Delegacja KBBK z udziałem króla Norberta 
Binka 2022/2023 i Wojciecha Antczaka 
2024/2025, towarzyszących mu Dam; 
Magdaleny Matelskiej-Bogajczyk oraz 
Luby Baranowskiej oraz pocztu sztanda-
rowego i braci kurkowych została ciepło 
powitana przez władze EGS, wspomniano 
o tym, że KBBK jest pierwszym zarejestro-
wanym bractwem w Polsce po II wojnie 
światowej, że jako pierwsze w Polsce 
dołączyło do EGS. 
Święto EGS w Mondsee generalnie zakoń-
czyło się sukcesem Polaków i Polski, było 
też okazją spotkania naszych przyjaciół 
z Europy z Helden w Holandii i Peine 
w Niemczech z którymi to bractwami 
utrzymujemy serdeczne kontakty od 
1989 r.
   

Europejskie święto strzelców

◊  Kazimierz Krawiarz

◊ Martyna Mazur, Agnieszka Maślińska
Uniwersytet Przyrodniczy w Poznaniu
Joanna Mucha
Instytut Dendrologii PAN

Po co są bakterie w lesie?
Z cyklu
„Wiadomości z Ogrodów Kórnickich”

Kończą się wakacje i letni czas. Choć nie 
zawsze pogoda nas rozpieszczała, to z pew-
nością były takie dni, w które wybraliśmy 
się na spacer do lasu. Przechadzając się 
wśród drzew i podziwiając ich korony, mało 
kto zwraca uwagę na to, co pod nogami, 
albo jeszcze głębiej. Co tak naprawdę spra-
wia, że gleba jest żywa i jak to możliwe, że 
bez niewidocznych bakterii leśne spacery 
byłyby niemożliwe? 
O mykoryzie słyszał chyba każdy, to swoista 
„współpraca” między korzeniami drzew 
a grzybami. Przynosi obopólne korzyści 
– roślinom pozwala na efektywniejsze po-
bieranie wody i składników pokarmowych 
oraz ochronę przed patogenami, natomiast 

grzybom daje „słodkości” w postaci cukrów 
niezbędnych do funkcjonowania. Wiele la-
sów na całym świecie nie istniałoby, gdyby 
nie istniały symbionty mykoryzowe, które 
obejmują setki różnych gatunków grzybów 
różniących się od siebie taksonomicznie 
i funkcjonalnie. Grzybnie mykoryz przeni-
kają większą objętość gleby niż same korze-
nie, co umożliwia zwiększenie powierzchni 
wchłaniania wody i minerałów; tworzą one 
także maty grzybniowe w warstwie ściółki, 
co powoduje szybki recykling składników 
odżywczych. Dzięki zaopatrzeniu drzew 
w pierwiastki dostarczone przez symbio-
tyczne grzyby, tolerancja drzew na stres 
środowiskowy zwiększa się wielokrotnie, 
dając im większe szanse na rozwój i wyda-
nie nasion. Grzyby jednak nie są samotne 
i jak się okazuje mają swoich mniejszych 
„pomocników” w tworzeniu symbiozy 
z korzeniami drzew. Są to tzw. bakterie 
wspomagające rozwój mykoryzy (ang. 
mycorrhiza helper bacteria; MHB), które 
„nadzorują” zjawisko mikoryzy. Często 
bakterie te działają swoiście – wspierają 
mykoryzę konkretnych gatunków, a hamu-
ją innych. Bakterie pomocnicze mają sze-
rokie spectrum działania, ich podstawową 

rolą jest ułatwienie grzybowi zasiedlenia 
korzeni drzew. Jest to możliwe poprzez 
zmianę warunków panujących w glebie 
oraz stymulację wzrostu grzyba (również 
jego zarodników). Produkując różnej 
hormony (np. IAA lub etylen), zwiększają 
liczbę korzeni drzew oraz wzmacniają 
podatność korzeni na zasiedlenie przez 
strzępki grzybów symbiotycznych. Jednak 
by do niej doszło, grzyb najpierw musi roz-
poznać się ze swoim wybranym drzewem. 
Umożliwiają im to różne związki takie jak 
enzymy, polisacharydy czy związki fenolo-
we. I tu do akcji wkraczają kolejne grupy 
bakterii MHB odpowiedzialne za syntezę 
wielu z tych substancji, a czasem za samo 
przekazywanie sygnałów między grzybem 
a drzewem. Można więc powiedzieć, że 
bakterie wspomagające rozwój mykoryzy 
działają jak swatki dla drzew i grzybów. Bez 

nich symbioza byłaby możliwa, ale dużo 
trudniejsza.
Sporo w ostatnim czasie słyszymy o ne-
gatywnym wpływie wzrostu temperatury 
oraz suszy na środowisko. Jak te czynniki 
wpływają na mikroorganizmy glebowe 
i mykoryzę? Czy bakterie MHB mogą po-
móc też tutaj? Podwyższona temperatura 
oraz zwiększenie ilości CO2 w atmosferze 
może wpływać pozytywnie na rozwój 
drzew pod warunkiem dostarczenia im 
odpowiedniej ilości wody i składników 
mineralnych. Odpowiedzialne za to są na-
sze grzyby i bakterie pomocnicze, dlatego 
odgrywają bardzo dużą rolę w odporności 
roślin na stres suszy i są silnie powiązane 
z trwałością drzew leśnych. 
Ekstrema temperatur ograniczają mykory-
zę, jednak grzyby potrafią przystosowywać 
się do zmian. Deficyt wody w środowisku 
jest raczej uznawany za ograniczający 
czynnik, lecz – co ciekawe – zbyt mokra 
gleba mocno ogranicza liczebność grzy-
bów mykoryzowych, w przeciwieństwie do 
susz, w przypadku których grzyby dobrze 
sobie radzą. Dodatkowo zmniejszają one 
negatywne skutki stresu suszy dla drzew le-
śnych, zwiększając trwałość drzewostanów. 

Na przykład dzięki ułatwianiu poboru wody 
i składników mineralnych przyczyniają się 
do zwiększenia efektywności fotosyntezy 
oraz mniejszej utraty biomasy drzew, 
w porównaniu do tych, które w związku 
mykoryzowym nie są. Chociaż zbiorowiska 
grzybów są bardziej powiązane ze zwięk-
szaniem dostępności wody dla roślin, bez 
bakterii symbiotycznych nie mogłyby onr 
odgrywać tak ważnej roli w tolerancji na su-
szę. Bakterie MHB specyficznie oddziałują 
z grzybami mykoryzowymi, stymulując roz-
rost grzybni, zwiększając kolonizację i kon-
takt korzeni żywiciela, a także redukując 
zmiany środowiskowe w celu osiągnięcia 
optymalnych warunków wzrostu grzybni. 
Ponownie więc stwarzają warunki, w któ-
rych grzyby mogą się rozwijać i pełnić swoje 
funkcje bez względu na stan środowiska.
Las pełni wiele funkcji. Lasy dostarczają 

drewna, owoców, ziół, grzybów, żywicy. 
Drzewa produkują niezbędny do życia 
tlen, pochłaniają zanieczyszczenia, regulują 
gospodarkę wodną. Lasy są miejscem do 
życia wielu gatunków zwierząt i roślin, a dla 
ludzi są miejscem rekreacyjno-wypoczyn-
kowym. Zmiany, jakim mogą podlegać lasy 
w efekcie wzrostu temperatury, to susze, 
pożary, ekspansja szkodników. Lasy są zło-
żonymi ekosystemami, a ich istotną część 
stanowią grzyby i bakterie. Wiele lasów 
na całym świecie nie istniałoby, gdyby nie 
istniały symbionty mykoryzowe. Choć naj-
większa uwaga skupiona jest na grzybach, 
to bakterie odgrywają dużą rolę w funkcjo-
nowaniu lasów. Biorąc pod uwagę to, że 
wzajemne oddziaływanie grzybów i bak-
terii wpływa na odżywanie i zdrowotność 
drzew, przyszłość lasów może zależeć od 
tego, jak te drobne organizmy zaadaptują 
się do coraz szybciej postępujących zmian 
warunków środowiska

Różne metody pomiaru zdalnego (sosna żółta)Różne metody pomiaru zdalnego (sosna żółta) Fot. M. MazurFot. M. MazurFot. D. AdamczykFot. D. Adamczyk
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Pracownicy spółki Decora postanowili zro-
bić prezent podopiecznym Domu Dziecka 
w Kórniku Bninie. Ponad czterdziestooso-
bowa grupa pracowników firmy ze Środy 
Wielkopolskiej w sobotę 31 sierpnia położyła 
nową podłogę i odmalowała ściany w ośmiu  
pomieszczeniach placówki. Miesiąc wcze-
śniej, podczas pierwszej edycji akcji, wyre-
montowano taką samą ilość pomieszczeń.

Dom Dziecka w Bninie ma pod opieką 30 
dzieci. Działając na rzecz wychowanków 
staramy się dbać o zaspokojenie ich potrzeb 
w każdym obszarze, również zapewniając 
najlepsze warunki mieszkaniowe. Pomimo, iż 
nasze potrzeby są w pełni zaspokajane przez 
powiat poznański, ogromnie nas cieszy, gdy 
lokalne firmy wspierają nas w realizacji po-
wyższych celów – mówi Magdalena Krupa Dy-
rektor Domu Dziecka w Kórniku-Bninie. To 
wspaniałe, że z tak wielkim zaangażowaniem 
poświęcają swój wolny czas dla dobra innych. 

Eksperci  od produkcji i sprzedaży paneli 
podłogowych i akcesoriów wykorzystali 
w praktyce swoje produkty. W pomieszcze-
niach położono nowoczesne panele winylo-
we. Podopieczni DD będą mogli rozpocząć 
nowy rok szkolny w świeżo odmalowanych 
pomieszczeniach. 
Pojawiła się potrzeba i pomysł.  Jednak  nie  
udałoby  się  tego przeprowadzić gdyby  nie 
nasi  pracownicy. Zaangażowani  i  chętni do  
niesienia  pomocy.  W obu edycjach akcji  weź-
mie udział prawie 100 naszych pracowników, 
ale zgłosiło się więcej chętnych – stwierdza Jo-
anna Wojtaś, Dyrektor działu HR Decora S.A.
Dom Dziecka w Bninie to nasz sąsiad. A są-
siedzi powinni sobie pomagać– mówi Artur 
Tomikowski, Dyrektor Marketingu Decora. 
Po pierwszej akcji radość dzieciaków z nowych 
pokoi była niesamowita. To dla nas wspaniała 
okazja do włączenia się w życie lokalnej spo-
łeczności. Remontujemy Dom Dziecka własny-
mi siłami, korzystając z naszych produktów 

oraz rąk naszych i naszych współpracowników. 
Ich zaangażowanie przerosło nasze oczeki-
wania. Sami zgłaszali chęć udziału w akcji, 
pokazując, że środowisko lokalne jest dla nich 
bardzo istotne. Jesteśmy „Floor Expertami”, 
więc całe wydarzenie to szansa na zrobienie 
czegoś dobrego, ale również na praktyczne 
szkolenie pracowników.

Notowana na warszawskiej Giełdzie Papie-
rów Wartościowych Decora to europejski 
lider produkcji akcesoriów podłogowych 
i producent paneli winylowych z rdzeniem 
mineralnym. Firma ze Środy Wielkopolskiej, 
właściciel marki Arbiton, sukcesywnie roz-
wija swoją sieć dystrybucji, dzięki czemu 
jej produkty są dostępne aż w 55 krajach. 
Za swoje innowacyjne produkty  otrzymała 
w tym roku najważniejszą nagrodę w świecie 
designu - Red Dot Award.

Każdy zasługuje na kawałek pięknej podłogi

◊  red.

Niedawno z działki przy jednym ze sklepów 
wielkopowierzchniowych usunięto po-
jemniki na odzież używaną. Niektórych to 
zmartwiło, gdyż z myślą o potrzebujących 
oddawali tam niepotrzebne już rzeczy. Inni 
ucieszyli się gdyż razem z pojemnikami 
zniknęły sterty śmieci, które zalegały obok.

Skargi na bałagan w tym miejscu docierały 
do urzędu od dawna. Sprawa nie była pro-
sta, ponieważ usytuowane były na prywat-
nym gruncie. Właściciel, na którym zgodnie 
z prawem spoczywa obowiązek utrzymania 
czystości na działce tłumaczył, że ustawiono 
je bez jego zgody i nikt się z nim w tej spra-
wie nie kontaktował.  Kontaktu z instytucją, 
która pojemniki ustawia praktycznie nie 
było. Ostatecznie zobowiązano właściciela 
do usunięcia pojemników i całego bałaganu.

Z tych samych przyczyn usunięto pojemniki 
wraz z bałaganem w Borówcu.

Co można zrobić z nieużywaną juz przez 
nas odzieżą? Można ja przekazać np. do 
Rzeczodzielni na zasadach tam obowiązu-
jących lub zawieźć do Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów w Czołowie.

Dnia 16 sierpnia 2024 roku. Aktywne 
Szczytniczanki zorganizowały wyciecz-
kę do Zaniemyśla na Wyspę Edwarda. 
Część osób przyjechała do miasteczka 
komunikacją miejską, inni dostali się 
tam prywatnymi samochodami. Grupa 
zebrała się na miejscu niedaleko Ko-
ścioła św. Wawrzyńca w Zaniemyślu. 
Po zapoznaniu z historią tego miejsca 
wszyscy wyruszyli w kierunku Jeziora 
Raczyńskiego. Po odpoczynku na plaży 
miejskiej i zrobieniu pamiątkowych 
zdjęć, nasze Aktywne Szczytniczanki 
wyruszyły w kierunku kładki na Wyspę 
Edwarda. Po zwiedzaniu wyspy był czas 
na kawę i smaczne ciasto. Następnie 
wyruszyliśmy w kierunku miasteczka, 
aby tam pospacerować i zrobić drobne 
zakupy. Nieco zmęczone towarzystwo 
udało się na smaczny dwudaniowy 
obiad. Po udanym spotkaniu Aktywne 
Szczytniczanki powróciły zadowolone 
do domów. 

Koniec bałaganu z odzieżą używaną

Aktywne Szczytniczanki w Zamiemyślu

◊   Emilia Urbaniak
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Lato dobiega końca, a my z radością wspo-
minamy wszystkie chwile, które spędziliśmy 
wspólnie podczas letnich zajęć i wycieczki 
Był to czas pełen aktywności, integracji 
i odkrywania uroków okolicznych miejsc. 
W letnie dni, gdy pogoda dopisywała, 
Kórnickie Arboretum stało się miejscem 
naszych sportowych treningów: zdrowego 
kręgosłupa oraz tai chi. Praktykowaliśmy 
gimnastykę na świeżym powietrzu, która 
dodawała energii na cały dzień. W taneczne 
klimaty wprowadzały nas również zajęcia 
zumby w plenerze prowadzone w „muszel-
ce” przy placu Browarowym. Dziękujemy 
wszystkim uczestnikom za aktywny udział 
i entuzjazm, z jakim angażowali się w nasze 
letnie inicjatywy. Dzięki Wam te miesiące 
były pełne radości.
Jedną z najciekawszych atrakcji tego lata 
była międzypokoleniowa wycieczka kolejką 

wąskotorową ze Środy Wielkopolskiej do 
Zaniemyśla, która odbyła się w połowie 
lipca. Ta nostalgiczna podróż przeniosła nas 
w czasy, gdy kolej wąskotorowa była popu-
larnym środkiem transportu, a sama jazda 
nią była nie lada atrakcją. Wyruszyliśmy 
rano z Domu Integracji Międzypokoleniowej 
na dworzec w Środzie Wielkopolskiej, skąd 
kolejka zabrała nas przez malownicze tere-
ny Wielkopolski do Zaniemyśla. W trakcie 
podróży uczestnicy mieli okazję podziwiać 
piękne krajobrazy. Dla niektórych była to 
niezwykle sentymentalna podróż. 
Na miejscu pod opieką przewodnika tu-
rystycznego Marka Kaczmarka mogliśmy 
zobaczyć Zaniemyśl okiem historycznych 
wydarzeń. Punktem kulminacyjnym było 
zdobycie Wyspy Edwarda na Jeziorze Za-
niemyskim. Wszystkim udało się pokonać 
pływający pomost. Wycieczka zakończyła 

się piknikiem na wyspie gdzie wymieniali-
śmy się wrażeniami z dnia pełnego emocji. 
Wszyscy wróciliśmy do domu zadowoleni, 
z uśmiechem na twarzy i głowami pełnymi 
wspomnień.
Choć lato się kończy, my nie zwalniamy 
tempa! Już teraz serdecznie zapraszamy 
do udziału w naszym stałych zajęciach, 
który publikujemy w Afiszu nie tylko se-
niora. W programie jesiennych spotkań 
wprowadziliśmy kilka zmian godzinowych. 
Planujemy utrzymać także zajęcia sporto-
we na świeżym powietrzu: zajęcia z tai chi 
na dziedzińcu DIM. Pod koniec września 
ruszamy także z nowymi zajęciami Sekcji 
Teatralnej, jeśli jesteście ciekawi śledźcie nas 
na FB Międzypokoleniowy Kórnik.
Do zobaczenia na kolejnych spotkaniach!

Letnie Atrakcje z DIM

Wyjątkowy dla nas sezon kąpielowy właśnie 
dobiegł końca! To pierwszy sezon, w którym 
funkcjonowały dwa kąpieliska - niezmiennie 
od kilku już lat kąpielisko OAZA - Błonie 
oraz pierwszy sezon kąpielisko OAZA - Bła-
żejewko.

Letni czas na plażach upłynął spokojnie, za 
co dziękujemy naszym wykwalifikowanym 
ratownikom, którzy kolejny raz skutecznie 
czuwali nad bezpieczeństwem plażowiczów. 
Odwiedziło nas wielu mieszkańców nie tylko 
z naszej gminy, ale także z dalszych okolic. 
Dziękujemy za zaufanie! 
Do kolejnego sezonu jest jeszcze trochę 
czasu… a my nie zamierzamy zwalniać 
tempa – jeszcze Was zaskoczymy. Zadbamy 
o to, aby oba te miejsca z roku na rok były 
jeszcze atrakcyjniejsze.
Dziękujemy i zapraszamy za rok!
Do zobaczenia.

◊ Zespół DIM

Koniec sezonu nad wodą

◊  Oaza

Kolarstwo
Tomasz Łamaszewski II wicemistrzem 
świata
W Chińskim Luoyang rozegrano się Mi-
strzostwa Świata Juniorów w kolarstwie 
torowym. Po raz kolejny życiowymi 
sukcesami i kolejnymi rekordami Polski 
może się pochwalić wychowanek UKS 
TFP Jedynka Kórnik Tomasz Łamaszewski, 
który z kolejnej Światowej imprezy wraca 
z medalem. Tym razem jest to brązowy 
medal w wyścigu na 1km ze starty zatrzy-
manego z czasem 1:01:11 min, co daje 
średnią 59 km/h. Chińskie mistrzostwa 
osiągnęły poziom sportowy, który był 
najwyższy w historii Warto dodać iż czas 
osiągnięty przez zawodnik UKS TFP Je-
dynka Kórnik w ubiegłych latach dawałby 
tytuł Mistrza Świata! Kórniczanin w dniu 
zawodów na 1 km dwukrotnie pobijał 
Rekord Polski. W eliminacjach  pojechał 
1:01:69, a w finale poprawił go jeszcze 
o pół sekundy. Rekord Polski padł rów-
nież w eliminacjach sprintu na 200 m ze 
startu lotnego w, w którym Łamaszewski 
osiągnął czas 10:022 sek. Ostatecznie czas 
ten dał dopiero 8 miejsce. 

Dziewięć medali młodzików podczas 
mistrzostw ędzywojewdzkich na torze
Rewelacyjnie wypadła grupa młodzików 
UKS TFP Jedynka Kórnik w rozegranych 
na kaliskim torze Międzywojewódzkich 
Mistrzostw Młodzików. Po raz kolejny 
młodzi Kórniczanie okzali się najlepszą 

ekipą wśród czterech województw (wielko-
polskie, dolnośląskie, lubuskie i opolskie) 
Na 7 możliwych do zdobycia kompletów 
medali do Kórnika pojechały aż 4 złote 3 
srebrne i 2 brązowe. Dwa złote przypadły 
zdecydowanie najlepszemu młodzikowi 
mistrzostw Ksaweremu Nowickiemu, 
który zwyciężył w konkurencjach 250m 
ze startu zatrzymanego oraz w wyścigu 
punktowym. Dwa złota przypadły również 
Michalinie Nowickiej (zbieżność nazwisk), 
która zwyciężyła w wyścigu na 1km ze 
startu zatrzymanego oraz z sprincie druży-
nowym do spółki z Nicole Kurek. Srebrny 
i brązowy medal przypadł dziewczynom 
na 250 m w kolejności Kurek i Nowicka, 
a odwrotna kolejność była w wyścigu 
punktowy. Ostatni (srebrny) medal zdoby-
ła Nicole Kurek w  wyścigu na 1 km. 

Ksawery Nowicki wicemistrzem Polski         
W Łukowicy k/Limanowej rozegrano Gór-
skie mistrzostwa Polski w kolarstwie szo-
sowym. W/w mistrzostwa zakończyły się 
sporym sukcesem dla młodzika UKS TFP 
Jedynka Kórnik Ksawerego Nowickiego, 
który w pięknym stylu wywalczył srebrny 
medal. O sporym pechu może mówić 
junior z TFP Szymon Ilski, który drugi rok 
z rzędu zajmuje 4 miejsce. Ponownie do 
podium zabrakło mu bardzo niewiele. 
Górskie mistrzostwa miały podwójną war-
tość dla Szymona tym bardziej że cały czas 
walczy o kwalifikacje do Mistrzostw Świata 
i Europy. Kolejną okazją do rehabilitacji 
będzie międzynarodowy wyścig we Wło-
szech Giro Della Lunigiana (4-7 Września) .

31 sierpnia 2024 roku na Kórnickich Bło-
niach odbył się II Turniej Piłki Nożnej 
Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy 
Kórnik o Puchar Burmistrza Miasta i Gminy 
Kórnik. W turnieju udział wzięło pięć drużyn, 
które reprezentowały jednostki z Czmonia, 
Kamionek, Kórnika, Radzewa i Robakowa. 
Czujni sędziowie pilnowali zasad Fair Play. 
Na tym turnieju, dało się poczuć prawdziwe-
go ducha rywalizacji sportowej, ponieważ 

puchar Burmistrza Kórnika był niezwykłą 
motywacją do walki drużyn, która wyłoniła 
zwycięzców:
I miejsce - OSP Robakowo,
II miejsce - OSP Czmoń,
III miejsce - OSP Radzewo,
IV miejsce - OSP Kórnik,
V miejsce - OSP Kamionki.
Zwycięska jednostka wygrała puchar, nato-
miast każdy z uczestników otrzymał również 

pamiątkowy medal.
Głównym celem turnieju jest podnoszenie 
sprawności fizycznej wśród strażaków po-
przez integrację środowiska strażackiego 
oraz aktywnego wypoczynku.
Ogromne podziękowania należą się orga-
nizatorom turnieju za profesjonalną orga-
nizację, kibicom za niezapomniane emocje, 
a drużynom za znakomitą zabawę!

◊  Maciej Szyc - OSP Kórnik

Piłkarskie zmagania strażaków
◊  PM
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Lato to czas aby korzystać z możliwości 
rozgrywania zawodów łuczniczych na 
otwartych torach i tradycyjnie już, gdy inni 
odpoczywają, łucznicy mierzą się z kolejnymi 
wyzwaniami.
W Kielcach przez trzy dni (16-19.08.2024) 
rozgrywana była 3 Runda Pucharu Polski 
Seniorów i Juniorów, w której udział wzięło 
czworo naszych zawodników: Wiktoria 
Szkudlarek, Jędrzej Brylewski, Igor Pepel 
i Kajetan Ratajczak. Wszyscy zawodnicy 
zaliczyli bardzo udany start i zdobyli cenne 
doświadczenie, niemniej ten turniej był 
sporym zaskoczeniem. Kajetan (rocznikowo 
najmłodszy zawodnik) w strzelaniach elimi-
nacyjnych wygrał wszystkie swoje pojedynki, 
pokonując starszych, bardziej doświadczo-
nych i wyżej rozstawionych w klasyfikacji 
zawodników, równie pomyślne pojedynki 
stoczył Igor i finał rundy został rozegrany 
pomiędzy klubowym kolegami UKS Jedynki. 
Ostatecznie Igor zajął pierwsze a Kajetan 
drugie miejsce podium, co świadczy o ich 
wysokim poziomie umiejętności i świetnej 
formie. Dodatkowo zwycięzca tej rundy - 
Igor Pepel zapewnił sobie miejsce we wrze-

śniowym Finale Pucharu Polski Seniorów 
w Chorzowie, a w klasyfikacji juniorskiej 
został sklasyfikowany na drugim miejscu,  
za zawodnikiem gospodarzy z Kielc.
Kolejny sierpniowy weekend (24-25.08.2024) 
upłynął pod znakiem Mistrzostw Krajowego 
Zrzeszenia LZS w Bukowcu, z których nasi 
łucznicy przywieźli pięć medali zarówno 
indywidualnych jak i drużynowych. W mi-
strzostwach wystartowało łącznie 111 za-
wodniczek i zawodników reprezentujących 
16 klubów łuczniczych z całego kraju a wśród 
nich Jedynka Kórnik w składzie: Wiktoria 
Szkudlarek, Antonina Szymańska, Julia 
Urbaniak , Jędrzej Brylewski, Igor Pepel, Ka-
jetan Ratajczak, Olivier Zieliński. W kategorii 
juniorek i juniorów młodszych złoty medal 
wystrzelał Olivier, Julia zdobyła punktowane 
szóste miejsce, a Antonia dziesiąte. Wśród 
juniorek i juniorów najlepszy był Igor, który 
wywalczył złoto, Kajetan brąz, Jędrzej punk-
towane szóste miejsce a Wiktoria piętnaste. 
Wysokie rezultaty indywidualne przełożyły 
się na złoty medal w kategorii drużyn do 
lat 20 oraz równie piękne złoto w kategorii 
drużyn do lat 17. Dodatkowo sumaryczne 

wyniki naszych łuczników uplasowały UKS 
Jedynkę Kórnik Sekcję łuczniczą na świet-
nym drugim miejscu wśród klubów oraz 
na trzeciej pozycji w rankingu województw. 
Rezultaty, które osiągają nasi zawodnicy 
mówią same za siebie, jednak są wynikiem 
ogromnej pracy zarówno samych zawod-
ników jak i trenerów: Marzeny Brylewskiej 
i Grzegorza Kasprzaka, którzy są integralną 
częścią klubu. A jeśli ktoś chciałby spróbo-
wać swoich sił w łucznictwie i wraz z ekipą 
pisać historię kórnickiego łucznictwa zapra-
szamy na treningi – w sezonie na otwartych 
torach w Czmoniu, zimą w sali gimnastycz-
nej SP w Radzewie.
Jeśli jednak nie planujesz zostać łucznikiem, 
to wciąż możesz dołożyć swoją cegiełkę do 
rozwoju łucznictwa w naszej gminie głosując 
na projekt nr 23 „Łap strzałę w Czmoniu” 
w budżecie obywatelskim, który pozwoliłby 
sfinansować budowę ścianki – strzało-
chwytu i modernizację mat łuczniczych, tak 
aby zapewnić młodzieży lepsze warunku 
treningu.   

UKS OAZA Kórnik w dniach 09-19.08.2024 
roku brał udział w corocznym obozie 
sportowym taekwondo w nadmorskiej 
miejscowości Darłówko. Grupa 25 zawodni-
ków pod opieką trenerów i wychowawców 
zrealizowała ambitny program sporto-
wo- wypoczynkowy. Doskonała lokalizacja 
ośrodka Górnik, tuż przy morzu, blisko 
centrum miasta, z wyżywieniem na miejscu, 
ogromnym terenem zabaw na ośrodku 
i dwoma salami tworzy idealny ośrodek 
dla taekwondo olimpijskiego. W celu stwo-
rzenia klimatu i potrzeb naszego sportu 
do hotelu zwieziono 300 mat sportowych 
i inny niezbędny specjalistyczny sprzęt. 
W ten sposób przygotowaliśmy dwie salki 
do sportów walki, gdzie również odbywały 

się wieczorne gry i zabawy obozowe. W tym 
roku oprócz naszego klubu uczestniczyli 
zawodnicy z innych 8 klubów Polski i Anglii. 
Grupa angielskojęzyczna po raz czwarty 
uczestniczyła w naszych obozach. Pierwszy 
raz nasze zaproszenie przyjął mocny klub 

Tygrys Kętrzyn. Łącznie 120 uczestników 
zostało podzielonych na 4 grupy treningowe 
i 6 grup wychowawczych.  
Głównym celem treningowym było kształto-
wanie szybkości i wytrzymałości po okresie 
roztrenowania. 

Medalowe weekendy u łuczników

◊  MR

Letni obóz taekwondo w Darłówku

W zależności od poziomu szkolenia zawodnicy trafili do jednej 
z czterech grup treningowych. Tam zajęcia prowadziło 6 trenerów. 
Ze względu na zawodników z Anglii treningi jak i zajęcia KO pro-
wadzone były również w języku angielskim. Na szczęcie mieliśmy 
piękną słoneczną pogodę, dla tego część zajęć była prowadzona na 
plaży, te, w których kształtowaliśmy wytrzymałość. 
Nasze obozy, to nie tylko wymagający trening, ale też zabawa, in-
tegracja i zajęcia z profilaktyki. Pomiędzy treningami korzystaliśmy 
z słońca i plaży. W tym roku wyjątkowo ciepła woda w granicach 
19-20 stopni C sprzyjała kąpielom. Skorzystaliśmy z atrakcji weso-
łego miasteczka. Niektórzy odważyli się na ekstremalne przejażdżki 
na ogromnych karuzelach. Zauważyliśmy, że wielokrotnie byliśmy 
atrakcją dla turystów, zwłaszcza podczas nagrywania corocznego 
klipu o taekwondo. Nie mogło zabraknąć również ogniska, dyskoteki 
i zabaw obozowych.
Zarówno kadra trenerska jak i wychowawcza zdała swój egzamin. 
Ciężka praca została nagrodzona ogromnymi brawami uczestników 
na koniec obozu podczas podsumowania wakacyjnego campu.
Wszystko, co dobre niestety szybko się kończy. Dzieci już umawiały 
się na obóz zimowy. Zawodnicy za chwilę zaczną startować w za-
wodach. Kilka osób na przełomie sierpnia i września weźmie udział 
campie zagranicznym w Grecji. Wszystkie działania klubu nasta-
wione są na dobrą atmosferę w klubie i optymalne przygotowanie 
zawodników do sezonu sportowego, co w naszej ocenie się udało.
Obóz został dofinansowany ze środków UM Kórnik, Samorząd 
Województwa Wielkopolskiego za pośrednictwem WSS Poznań, 
oraz środków własnych klubu.
Zdjęcia i filmy z obozu można obejrzeć na stronach FB – UKS Oaza 
Kórnik oraz Wesołek Team Poland. 

◊  Aleksandra Kulisza-Zielińska

Kotwica z pierwszym zwycięstwem w sezonie
Pierwsza drużyna Kotwicy Kórnik pokonała na własnym stadionie 
Elanę Toruń w meczu szóstej kolejki Betclic III ligi. Jedyną bramkę 
strzelił w 70 minucie spotkania Kacper Borowiak. Zespół z Kórnika 
z sześcioma punktami zajmuje 14 pozycję na 18 zespołów.

7 września Kotwa zagra na wyjeździe z przedostatnią w tabeli Wdą 
Świecie. Tydzień później do Kórnika przyjedzie Wybrzeże Rewalskie 
Rewal. Zapraszamy na Błonie.

◊  ŁG
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NA III OGNISKO Z OKAZJI 

POŻEGNANIA LATA
16 WRZEŚNIA 2024 r. (poniedziałek), godz. 16:00

KÓRNIK „OAZA” BŁONIE

Chęć uczestnictwa prosimy zgłaszać 
pod nr tel. 694 128 142 do dnia 08.09.2024 r.



WSTĘP WOLNY

Zbigniew 
Wodecki

KONIE

zapraszają
Sołtyski z Kamionek wraz z Radami sołeckimi

Zespół Konie gra Wodeckiego,
po swojemu!
Zapraszamy Was do naszej opowieści
na temat twórczości
Zbigniewa Wodeckiego

Trio w składzie:
Kacper SiekirkaKacper Siekirka - Wokal 
Paweł Ramilowski - Piano 
Franciszek Derkowski - Gitara

tribute to

zespół
świetlica OSP Kamionki

ul. Poznańska 78

S o b o t a 
28.09.2024
Godz.   17.30

16:00
16:20 
17:00
18:00
18:45
20:30

21:45

Sołectwo Robakowo - Osiedle, Dachowa, Gądki



WAŻNE TELEFONY:
Pogotowie ratunkowe 999
Straż pożarna 998
Policja 997
Pogotowie gazowe 992
Telefon alarmowy 112
Pogotowie energetyczne 991

Rada Miasta i Gminy Kórnik
ul. Rynek 1, 62-035 Kórnik
tel./fax 61 8170277
e-mail:radamiejska@kornik.pl

Urząd Miasta i Gminy Kórnik
Pl. Niepodległości 1, 62-035 Kórnik
tel. 61 817 04 11, 61 8170182,
fax. 61 817 04 75, kornik@kornik.pl

Gminne Centrum Zarządzania 
Kryzysowego
tel. 61 8 170 126, 604 607 104 

Komisariat Policji w Kórniku
ul. Poznańska 66, 62-035 Kórnik
tel. 47 77 130 30
w razie zgłoszeń interwencji nie cier-
piących zwłoki tel. 661 518 075 

Ochotnicza Straż Pożarna 
ul. 20 Października 93
tel. 61 817 01 15, tel. kom. 790 775 009

Straż Miejska
ul. Poznańska 83, 62-035 Kórnik
e-mail: sm@kornik.pl
Całodobowy Monitoring 
tel. 61 8170 411 wew 701

Przychodnia Lekarzy Rodzinnych
„Zdrowie”ul. Poznańska 34a, Kórnik
tel. 61 817 00 43, 61 817 00 59, 
618 170 254
Przychodnia NZOZ „Dom Zdrowia”
ul. Szkolnej 1C, Borówiec
tel. 504 21 02 02
Przychodnia w Kórniku-Bninie
ul. Armii Krajowej 1, Kórnik-Bnin
tel. 61 8170 050
C.M.MedHeart, ul. Armii Krajowej 27, 
tel. 511 988 999 i 61 278 79 99 
rejestracja@medheart.pl
C.M.MedHeart oddział Kórnik, 
ul. Poznańska 81, tel. 798 578 000
rejestracja.kornik@medheart.pl 
Centrum Zdrowia Rodziny
ul. Mostowa 12, Kamionki
tel. 885 029 029
kamionki@centrum-zdrowia-rodziny.pl

Centrum Medyczne Kamionki
Platanowa 18, Kamionki
tel. 661 203 203
email: kontakt@cmkamionki.pl

Centrum Medyczne KORMED 
ul. Szkolna 18, Robakowo
tel. 61 28 11 256, kom. 668 700 807

W przypadku konieczności wezwa-
nia lekarza na wizytę domową 
w nocy lub dni wolne od pracy:

Wielospecjalistyczny Szpital Miej-
ski im. Józefa Strusia z Zakładem 
Opiekuńczo-Leczniczym SPZOZ,  
ul. Szwajcarska 3, 61-285 Poznań
Tel. 61 873 90 81, 61 873 91 90
61 873 94 08
lub Szpital w Puszczykowie im. prof. 
S.T. Dąbrowskiego S.A. ul. Kraszew-
skiego 11, 62-041 Puszczykowo.
Tel. 61 898 42 40
bądź inna placówka z listy dostępnej 
na stronie: http://nfz-poznan.pl/page.
php/1/0/show/13328/

Lecznice dla zwierząt/gabinety  
weterynaryjne/schronisko
- Kórnik, ul. Dworcowa 18,
tel. 61 817 02 22, 601 956 700
- Borówiec, ul. Główna 22
tel. 608 244 949
- Kamionki, Szafirowa 52
tel. 602 464 664
- ul. Wodna 5/2 Kórnik
tel. 601884441
Schronisko dla zwierząt w Skałowie
Warzywna 25, 62-025 Kostrzyn
tel. 783 552 272

Wodociągi Kórnickie i Usługi Komu-
nalne, ul. Poznańska 71c, Kórnik
tel. 61 817 02 72, fax. 61 817 00 41
Awaria wodociągów
Tel. 602 319 756

AQUANET - tel. alarmowy: 994
centrala telefoniczna
tel. (61) 8359 100

Infolinia ds. odbioru odpadów komunal-
nych z terenu g. Kórnik 661 480 223

Gminna Komisja Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych
ul. Poznańska 34a, Kórnik
tel. 61 817 18 71, środy 15:30-17:30
Ośrodek Pomocy Społecznej
ul. Poznańska 34a, Kórnik
tel./fax. 61 817 00 54

Gminny Rzecznik Osób z Niepeł-
nosprawnościami, UMiG Kórnik,  
Pl. Niepodległości 1, tel. 515 229 671
e-mail: rzecznik.on@kornik.pl

Przedsiębiorstwo Autobusowe
KOMBUS
Czołowo, ul. Kórnicka 1
tel. 61 898 06 66, 61 817 02 76
www.kombus.pl

Biblioteka Publiczna w Kórniku
ul. Poznańska 65, tel. 61 817 00 21
Filia Biblioteki w Kórniku-Bninie
ul. Rynek 16, tel. 61 819-02-69

Zamek Muzeum i Biblioteka Kórnicka 
ul. Zamkowa 10, Kórnik
tel. 61 817 00 81
tel./fax. 61 817 19 30

Kórnicki Ośrodek Kultury
61 817 08 91
Izba Pamiątek Regionalnych
785 749 287

Zakład Doświadczalny PAN
ul. Średzka 20, 62-035 Kórnik
tel. 61 817 01 55

Instytut Dendrologii PAN i Arboretum 
ul. Parkowa 5, Kórnik
tel. 61 817 00 33

Nadleśnictwo Babki
tel. 61 878 80 43, tel. interwencyjny  
w spr. lęgów ptasich 530 235 167

Parafia Rzymskokatolicka
pw. św. Józefa Rzemieślnika
ul. Szkolna 7, Robakowo
62-023 Gądki, Tel.: 690 380 460
Parafia Rzymskokatolicka
pw. M.B. Królowej Rodzin
ul. Poznańska 107
62-023 Borówiec, tel. 61 819 08 05
Parafia pw. św. Wojciecha
62-035 Kórnik, ul. Kościelna 9
Tel.: 61 8170 125
Parafia pw. Wszystkich Świętych
ul. Średzka 1 62-035 Kórnik
Telefon: 515 371 910
Parafia Rzymskokatolicka
pw. Narodzenia NMP w Tulcach
ul. Pocztowa 1,63-004 Tulce, 
tel. 61 870 50 55
Parafia Rzymskokatolicka
pw. św. Matki Teresy z Kalkuty
ul. Mostowa 45, 62-023 Kamionki,
tel. 61 8788010

...

...

...

...

...

...

...

...

...

...
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  Szukam mieszkania na wynajem 
w Kórniku lub okolicy. Tel. 518 580 
315
 Oddam w wynajem pawilon 36m2 

na salon kosmetyczny lub biuro. 
Kórnik, ul. Wróblewskiego 15A.  
Tel. 501 645 939
 Sprzedam piec typu Kubuś na bu-

dowę dodatkowo 2 rury i 2 kolanka. 
Tel. 501 645 939
 Sprzedam nowy balkonik chodzik, 

czterokołowy, lekki. Tel. 539 414 137
 Sprzątanie piwnic, mieszkań, 

garaży, przewóz rzeczy, przepro-
wadzki, usługi transportowe, roz-
biórki małych i dużych budowli.  
Tel. 697 119 834
 Gminna Spółdzielnia „SCH” w Kór-

niku wynajmie lokal o pow. 200m2, 
pl. Niepodległości 32, od strony  
ul. Pocztowej. Tel. 663 977 343
 Gminna Spółdzielnia „SCH” w Kór-

niku wynajmie lokal o pow. 84m2 
w Robakowie, ul. Ogrodowa 17b. 
Tel. 663 977 343
 Masaż z dojazdem. Tel. 516 559 

858

 Sprzedam iPhone XS Max, 256GB, 
srebrny. Cena 1300 zł, stan idealny. 
Kórnik. Tel. 603 882 345
 Do wynajęcia pomieszczenie 16m2 

z zapleczem socjalnym w przy-
ziemiu, atrakcyjna cena – Kórnik 
centrum. Tel. 501 078 870
 Do wynajęcia pomieszczenie 

11m2, I piętro na biuro/gabinet/
inne. Kórnik, ul. Reja. Tel. 501 078 
870
 Sprzedaż drewna opałowego i ko-

minkowego. Tel. 661 228 774
 Sprzedaż drewna opałowego 

sosnowego, kominkowego. Po-
cięte, porąbane. Transport gratis.  
Tel. 661 099 768 
 Mieszkanie do wynajęcia wieś dwa 

pokoje, kuchnia, łazienka, piwnica. 
Czynsz 600 zł + media / kaucja 2000 
zł. Brak zgody na trzymanie psów. 
Tel. 721 020 476
 Usługi ogrodnicze: przycinanie ro-

ślin, pielęgnacja trawników, wycinka 
drzew 504 440 916
 Zalanie? Wilgoć? Osuszanie bu-

dynków i wynajem osuszaczy, firma 
Sucha Posadzka. Tel. 534 326 870

 Usługi remontowe: malowanie, 
szpachlowanie, tapetowanie, zabu-
dowy nida, montaż paneli i wykła-
dzin. Tel. 504 501 703
 Sprzedam lodówkę, pralkę wąską 

i szeroką. Możliwość transportu.  
Tel. 511 120 011

 Naprawa pralki, zmywarki.  
Tel. 537 394 398
 Jeśli chcesz sprzedać bądź wynająć 

swoją nieruchomość – zadzwoń! Po-
mogę i poszukam dla Ciebie ideal-
nego rozwiązania. Tel. 666 677 003
 Kupię szeregowiec lub bliźniak 

rynek wtórny, min. 140m2. Tel. 666 
677 003
 Sprzedaż ziemniaków z domu. 

Bardzo dobre odmiany. Kórnik/
Bnin, ul. Błażejewska 43. Zapra-
szamy.
 Sprzedam nowy dom w zabudo-

wie szeregowej z ogródkiem obok 
Kórnika. Tel. 692 241 023
 Drewno kominkowe, różne ga-

tunki, konkretne szczapy, w ofercie 
również drewno workowane. Tel. 
692 241 023

 Sprzedam płytę The Dumplings 
„Sea You Later”. Płyty nowe, ory-
ginalnie zapakowane. Tel. 600 388 
235
 Usługi transportowe, przepro-

wadzki. Tel. 506 490 723
 Sprzedam piękne meble dębowe, 

kuchenne, 2 komplety. Tel. 506 
490 723
 Sprzedam meble swarzędzkie seg-

ment, witryna, biblioteczka, stolik 
RTV. Tel. 506 490 723
 Sprzedam przyczepę kempingo-

wą, dużą, Kórnik. Tel. 506 490 723
 Usługi transportowe, przepro-

wadzki. Tel. 506 490 723
 Sprzedam Toyotę Yaris 1,0 Polski 

salon, RP 2006. Tel. 506 490 723
 Sprzedam wyposażenie miesz-

kania; pralkę, lodówkę, zmywarkę.  
Tel. 506 490 723
 Kupię garaż, działkę. Tel. 506 

490 723
 Sprzedam nowy materac H3, 

Sinpur, 160x200. Tel. 506 490 723

Ogłoszenia drobne są darmowe. Powinny zawierać około 15 słów, wraz z  nr. telefonu. Większe ogłosze-
nia mogą zostać skrócone przez Redakcję, lub nie będą publikowane. Pierwszeństwo mają niepublikowane 
wcześniej ogłoszenia. W  przypadku, gdy liczba nowych ogłoszeń jest większa niż liczba miejsc na ogłoszenia,  
o publikacji decyduje kolejność nadesłania. Ogłoszenia prosimy przynosić osobiście, przesyłać pocztą, pocztą elektroniczną 
(adres w stopce redakcyjnej), lub przekazywać telefonicznie.

Ogłoszenia drobne:

 

REDAKTOR NACZELNY: Łukasz Grzegorowski,  
tel. 61 8170411 wew. 682,  
aders e-mail: korniczanin@kornik.pl

WSPÓŁPRACA: Julia Łabudek, Anna Rauk, Kazimierz 
Krawiarz, Robert Wrzesiński.

SKŁAD I ŁAMANIE: Łukasz Grzegorowski

WYDAWCA: Miasto i Gmina Kórnik 

DRUK: Nowak-Jarocin Drukarnia Wydawnictwo Rekla-
ma Marcin Nowak. ul. Poznańska 33, 63-200 Jarocin

KOLPORTAŻ: Marek Kmieciak, Kiełczynek 18,  
63-130 Książ Wlkp. 

NAKŁAD: 4300 egz.

ADRES REDAKCJI: 62-035 Kórnik -Plac Niepodległości 41,  
tel. 61 8170411 wew. 680 lub 682  
ades e-mail: korniczanin@kornik.pl 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania i adiustacji 
tekstów oraz listów. 
Materiałów nie zamówionych nie zwracamy.  
Nie publikujemy listów nie podpisanych.

Następny numer
Kórniczanina ukaże się

20
WRZEŚNIA 2024 R.

Materiały do następnego numeru
prosimy dostarczać  

do 12 września 2024 r.

Spotkania osób uzależnionych :
* poniedziałki; godz. 17.00 grupa AA 

(anonimowi alkoholicy)
* czwartki; godz. 19.00 grupa NA (anonimowi narkomani)

Mitingi w suterenie Ośrodka Zdrowia w Kórniku
ul. Poznańska 34 a.

Zgłoszenia do objęcia opieką Hospicjum Domowego są przyjmowane:
- telefonicznie pod numerem : +48 695 956 303 

od poniedziałku do piątku w godzinach od 9.00 do 16.00
- mailowo pod adresem: hospicjum.domowe@sk-med.pl

- osobiście w rejestracji SK-MED 
po wcześniejszym uzgodnieniu telefonicznym

(+48 695 956 303) terminu wizyty w godzinach pracy rejestracji.




